

PAROISSE STE-THÉRÈSE  
Témiscaming, QC  
& Thorne, ON  
OUR LADY OF THE LAKE MISSION Kipawa, QC

Site web / Website

[www.sttheresetemiscaming.com](http://www.sttheresetemiscaming.com)

ST. THERESA'S PARISH  
Presbytère / Rectory  
819-627-3381  
67, rue Boucher, C.P. 940



*Rev. Cyril Okebanama, Administrator*

*Madeleine Paul, secrétaire/secretary* - courriel/e-mail: [eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca](mailto:eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca)

*Bureau ouvert mardi et mercredi de 9h00 à 13h30 et jeudi de 9h00 à 15h00*

*Office open Tuesday and Wednesday 9:00 a.m. to 1:30 p.m. & Thursday 9:00 a.m. to 3:00 p.m.*

**MESSES**  
Semaine du  
**31 janvier**  
**2021**



**MASSES**  
Week of  
**January 31**  
**2021**

**Samedi 30 jan.**

(E) 4pm Témiscaming *Rachel Pellerin* – Diane Desrochers  
(E) 5:30 pm Kipawa *Rosanna Okebanama* – Connie & Richard Shank

**Saturday, Jan. 30**

**Dimanche 31 jan.**

(F) 9h30 Témiscaming *Rita Dupont* – Pauline et Denis  
(E) 11h Kipawa *MISSA PRO POPULO*  
(B) 5:30 pm Témiscaming *Intentions spéciales* – Maurice Aubin

**Sunday, Jan. 31**

**Lundi 1 fév.**

*PAS DE MESSE / NO MASS*

**Monday, Feb. 1**

**Mardi 2 fév.**

(E) 9h00 *Elizabeth St. Denis* – Noah, Nodin, Dee & Jim Jr.

**Tuesday, Feb 2**

**Mercredi 3 fév.**

(F) 9h00 *Linda Delorme* – Huguette Delorme

**Wednesday, Feb. 3**

**Jeudi 4 fév.**

(E) 9h00 *Toni Lafrance* – Jane Perrier & Family

**Thursday, Feb. 4**

**Vendredi 5 fév.**

(F) 9h00 *Rosanna Okebanama* – Louise & Wayne Rockburn

**Friday, Feb. 5**

**Cinquième dimanche du temps ordinaire (B)**  
**5th Sunday in Ordinary Time (B)**

**TEMISCAMING**

Saturday, February 6

(E) 4pm 1) *MISSA PRO POPULO*

**KIPAWA**

Saturday, February 6

(E) 5:30pm 1) *Lilian Bucher* – Madeleine & Shelly

**TÉMISCAMING**

Dimanche, 7 février

(F) 9h30 1) *Parents défunts* – Jeannine Morin

(B) 5:30pm 1) *Les parents et amis défunts* – Fam. Aubin & Courchesne

**KIPAWA**

Sunday, February 7

(E) 11:00 1) *Gisele Crawford* – Lise Lalonde

**FINANCES**

2021-01-03	Env.	\$\$\$	En Vrac/Loose	TOTAL
Ste-Thérèse	35	567,00	8,00	575,00 \$
Our Lady of the Lake	16	168,00	10,00	178,00 \$

**IN MEMORIAM**

Prions pour le repos de l'âme de:  
*Pray for the repose of the soul of:*

**Linda Delorme**



&

**Mario Kearney**



Sincères condoléances aux familles.  
*Condolences to the families.*

+++++

**RAPPEL – REMINDER**

**L'Adoration Eucharistique – Eucharistic Adoration**

Après la messe de jeudi le 4 février  
After the mass on Thursday February 4<sup>th</sup>

*Appeler le presbytère (819-627-3381) et s'inscrire à l'une des messes car nous sommes limités à 9 paroissiens/paroissiennes.*

*Call the Rectory at 819-627-3381 to register for one of the masses because we are limited to 9 parishioners.*  
*Merci – Thank you*

**Office municipal d'habitation  
de Témiscaming**

20, rue Riordon, Témiscaming (Québec) J0Z 3R0

**Logements à prix modiques  
pour personnes âgées (50+)**

**DISPONIBLE IMMEDIATEMENT**

Pour informations,  
communiquiez avec Julie Dénomme, directrice (705) 358 - 4370  
ou [omhtemiscamingue@cablevision.qc.ca](mailto:omhtemiscamingue@cablevision.qc.ca)

**Geared to income housing for adults (50+)**

**AVAILABLE NOW**

For information, contact housing manager Julie Dénomme (705) 358 - 4370 or [omhtemiscamingue@cablevision.qc.ca](mailto:omhtemiscamingue@cablevision.qc.ca)



# Avec autorité

« De nos jours, on ne peut plus se fier à personne », me lançait l'autre jour une jeune dame au sortir d'une rencontre du conseil de pastorale. Il est vrai que nous nous demandons souvent à qui nous référer dans un monde qui nous étouffe. Qui peut éclairer nos pas dans le vide et l'ennui de nos existences?

Nous cherchons des points de repère sur la route de nos vies. Flottant dans les demi-vérités et le clair-obscur, nous espérons voir apparaître un phare lumineux. Sans doute avons-nous exploré de nombreux sentiers : les livres, les voyages, les astrologues et même les gourous de tout acabit. Mais nous demeurons avec nos interrogations.

À maints égards, nous pouvons nous reconnaître dans le peuple d'Israël découragé au désert. L'Écriture nous révèle que par la bouche de Moïse, le Seigneur lui annonce la venue d'un grand prophète qui parlera en son nom. Cet homme de Dieu, plein d'assurance et de force, c'est Jésus de Nazareth. Avec lui, on ne peut se tromper.

Au début de sa vie publique, Jésus se rend à la synagogue de Capharnaüm. Il propose un enseignement nouveau qui dérange mais qui fait autorité. Au-delà des mots, il pose des gestes. En chassant un esprit mauvais du corps d'un pauvre homme, il manifeste son pouvoir sur les forces du mal. On n'a jamais vu ça! Il est vraiment fiable, puisqu'il est le Saint de Dieu.

Ici et maintenant, il importe de tourner notre regard vers le Christ Jésus. Il est un maître de vie incomparable : ses paroles nous guident sur le chemin et son action vient transformer nos vies. Peut-on refuser de marcher à la suite de quelqu'un d'aussi digne de confiance?

Cette présence du Christ dans notre esprit et dans notre cœur ne fait pas disparaître comme par enchantement les lourdeurs de l'existence. Il nous reste toujours une part de liberté et de responsabilité à assumer. Cependant, avec le Christ, nous comptons sur un appui solide, sur une parole éclairante et sur un amour qui ne se dément jamais.

**Gilles Leblanc**



# Speaking With Authority

"These days, you can't trust anyone," a young lady said to me the other day after a pastoral council meeting. It's true that we often wonder whom we can trust in a world that is filled with misinformation.

Who can enlighten us as we look for guidance? Do we operate in a void as we search to dispel the boredom of our lives?

We are looking for landmarks on our lifelong journey. Bombarded by half-truths and unproved statements, we search for a luminous beacon. No doubt we have explored many paths: research, books, travel, astrologers and even gurus. Yet we still have questions.

In many ways, we can recognize ourselves in the description of the despondent people of Israel in the wilderness. Scripture tells us that through Moses, the Lord announced the coming of a great prophet who would speak on His behalf. This man of God, full of confidence and strength, is Jesus of Nazareth. You can't go wrong with Him.

At the start of his public life, Jesus went to the synagogue in Capernaum. While Christ's actions contravened the Law, He took charge and expelled an evil spirit from a poor man's body. He manifested His power over the forces of evil. Remarkable! Christ is always our Source for love and truth. He is God's Messenger.

It is important to turn our gaze to Christ Jesus, an incomparable Master of Life. His words guide us and His actions transform our lives. We can choose to accept His challenge and follow the One who is trustworthy.

The presence of Christ in our hearts and minds does not make our lives and responsibilities magically disappear. We still have our free will. With Christ, we know we can count on solid support, on enlightening Words, and on a love that never fails.

**Gilles Leblanc** /Translated by Honore Kerwin Borrelli